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OKRM/5/2024/Z/1 

Volební období 9 (2022 – 2026) 

 

Z Á P I S  

ze 11. jednání sociální komise rady města konaného dne 11.01.2024 

 
Přítomni: Mgr. Miroslav Bína, MBA, Mgr. Markéta Elich, Ph.D., Jaromír Frank, Pavla Heyduková, 

Bc. Jan Hošek, Vladimíra Hrušková, Mgr. Jana Kilbergerová, doc. Ing. Lucie Kozlová, 

Ph.D., Alice Stierandová, Bc. Kamil Podzimek, Mgr. Radka Šulistová, Ph.D 

Hosté: Bc. Marie Voštová, vedoucí OSV, Bc. František Kaiseršot, ředitel Mezi proudy, o.p.s. 

  

Jednání zahájil a řídil předseda komise Kamil Podzimek. Na úvod znovu přednesl návrh programu a 

dotázal se, zdali s ním všichni souhlasí či mají návrhy na jeho doplnění. Pavla Heyduková požádala o 

zařazení bodu různé o téma „bydlení dětí na ubytovnách“. Navrhovaný program byl jednohlasně 

schválen.  

 

Průběh jednání: 

1. Představení činnosti společnosti Mezi proudy o.p.s. a jejích projektů. 

Předseda komise vyzval přítomného hosta Bc. Františka Kaiseršota, ředitele organizace Mezi proudy 

o.p.s., aby členům komise představil svou činnost a projekty „housing first“.  Bc. Kaiseršot představil 

formou krátké prezentace pilotní projekt „Bydlení jako krok k sociálnímu začleňování“, kdy 

realizátorem bylo město České Budějovice a Mezi proudy byly partnerem a pak aktuálně běžící 

projekt „Zabydlíme vás na první dobrou“, kde jsou realizátorem ve spolupráci s organizací FOKUS 

České Budějovice. Ke každému projektu uvedl stručnou statistiku ohledně počtu zabydlených 

domácnosti. V rámci pilotního projektu bylo zabydleno 27 bytů (12 soukromých, 15 z bytového fondu 

města). Aktuálně 18 domácností si původní bydlení udrželo. V současném projektu se nově zabydlelo 

18 domácností + organizace poskytuje podporu 11 domácnostem z pilotního projektu.  

Organizace při své práci uplatňuje přístup „housing first“ (bydlení jako východisko, nezásluhovost, 

práce s aktuálními potřebami, multidisciplinární práce/tým). Hlavním cílem práce je, aby si 

domácnosti udrželi své standardní bydlení. Jako velmi důležité označil práci s aktuálními potřebami a 

nastavení práce a kompetencí multidisciplinárního týmu. Činnost označuje jako „týmový 

casemanagement“.  Členům komise nabídl, že pokud by je více zajímal přístup housing first, mohou 

se na něj obracet.  Případně další informace jsou dostupné na www.hfcb.cz nebo sociálních sítích (FB, 

Instagram). 

Následně probíhala k tomuto tématu diskuze: 

• Doc. Kozlová kladně hodnotí práci prostřednictvím týmového casemanagementu 

• Bc. Podzimek se dotazuje, co bude následovat po ukončení projektu (r. 2025) – je zde několik 

možností jako např. založit sociálně realitní agenturu, poskytovat podporu v bydlení 

prostřednictvím registrované sociální služby „sociální rehabilitace“, v případě schválení 

nového zákona o podpoře bydlení se zapojit do činnosti Kontaktního místa pro bydlení, 

zajistit si finanční prostředky vlastním fundraisingem 

• Mgr. Elich se dotazuje, proč se více daří zabydlovat v soukromých bytech než v městských – 

to se ukazuje stejně i v jiných městech, zřejmě je to o odlišných přístupech majitelů bytů 

• Bc. Hošek se dotazuje, zdali by Mezi proudy zvládli více domácností – ano, v určitém rozsahu 
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• Bc. Heyduková se dotazuje, jak se daří získávat byty a jaké jsou zkušenostmi se zabydlenými 

domácnostmi s dětmi z ubytoven – v týmu je realitní makléřka a pracují s realitními servery, 

kde sledují nabídky k pronájmu, případně doporučením přes stávající majitele; pro děti 

z ubytoven má získání standardního bydlení pozitivní vliv 

• Doc. Kozlová informuje, že k problematice bydlení je na 17. ledna svoláno jednání na 

krajském úřadě, na další sociální komisi bude informovat o výstupech 

• V závěru komise členové děkují a vyjadřují pochvalu za práci Mezi proudy o.p.s. 

 

 

2. Diskuze a různé. 

Předseda komise informoval přítomné o novele zákona o obcích, která kromě jiného upravuje 

pravomoci rady a zastupitelstva pro schvalování dotací. Z původních 50 tis. Kč, které byly v pravomoci 

rady, zvedá tento limit na 250 tis. Kč včetně. 

Bc. Heyduková informovala, že se snažila zajistit data ohledně městského dostupného bydlení (počet 
a velikost uvolňovaných bytů, počet zabydlení vč. dětí, poměr ve vztahu k celkovému počtu 
uvolněných bytů ročně). K datu jednání komise získala pouze přehled dostupného bydlení a bytů 
zvláštního určení, který členům komise přednesla. 

 

11. jednání sociální komise rady města bylo ukončeno v 18:00 hod. 

 

V Českých Budějovicích dne 11.01.2024 

Zapsala: Mgr. Šárka Kovárnová, sekretářka komise 

Ověřil: Mgr. Miroslav Bína, MBA 

Bc. Kamil Podzimek 

předseda komise 

 


